

# Everyday Cohabitation: New Methods for New Times

Webinar

Thursday, March 24<sup>th</sup>, 13:00 to 16:00

Online meeting via Zoom (registration required):

[https://umontreal.zoom.us/meeting/register/tZEtduTpzItHtaBps0J8\\_YO6RO070rU8w67](https://umontreal.zoom.us/meeting/register/tZEtduTpzItHtaBps0J8_YO6RO070rU8w67)

An e-mail with instructions to join the meeting will be sent to you after your registration.

Taking advantage of the very recent publication of the Journal of Intercultural Studies' special issue *Everyday Cohabitation: New Methods for New Times*, Bob W. White (LABRRI, University of Montreal), Annick Germain (INRS) and Paula Muraca and Vince Marotta (JICS) would like to invite you to the virtual launch of the issue in the company of the contributors. This publication attempts to highlight various issues related to intercultural cohabitation in urban contexts.

The analysis of everyday social interactions in rapidly diversifying urban settings represents a number of methodological challenges, since norms in public spaces are necessarily plural and interactions can vary in duration and intensity. Commentators from various fields have observed that the empirical analysis of interactions in urban public spaces is one of the great challenges for the study of global migration in the years to come (Gilroy 2004, Vertovec 2007, Amin 2012, White 2017). Despite increasing interest in interdisciplinary research, however, the study of inter-group dynamics has suffered from methodological compartmentalisation and the creation of disciplinary silos.

In order to better understand the rapid evolution of this phenomenon, the contributors of the JICS' special issue *Everyday Cohabitation: New Methods for New Times* take on the question of how to study cohabitation from a number of different angles. Some of the articles look at methodologies for the study of cohabitation from a **philosophical or epistemological perspective** while others are more specifically focused on how the **question of ethics** is embedded in the methodologies of field-based research. All of the articles in this issue are concerned at some level with how **methodological strategies** can be developed or adapted to respond to a wide variety of settings, especially those characterized by increasing ethnic and racial diversity.

# Everyday Cohabitation: New Methods for New Times

Webinaire

Jeudi, le 24 mars, 13h à 16h

Séance virtuelle via Zoom (inscription obligatoire) :

[https://umontreal.zoom.us/meeting/register/tZEtduTpzItHtaBps0J8\\_YO6RO070rU8w67](https://umontreal.zoom.us/meeting/register/tZEtduTpzItHtaBps0J8_YO6RO070rU8w67)

Un courriel de confirmation contenant les instructions pour rejoindre la réunion vous sera transmis suite à votre inscription.

Profitant de la parution toute récente du numéro spécial *Everyday Cohabitation: New Methods for New Times* dans le Journal of Intercultural Studies, Bob W. White (LABRRI, Université de Montréal), Annick Germain (INRS) et Paula Muraca et Vince Marotta (JICS) souhaitent vous convier au lancement virtuel du numéro en compagnie des chercheurs et chercheuses qui y ont contribué. Cette publication tente de mettre en lumière différents enjeux liés à la cohabitation interculturelle en contextes urbains.

L'analyse des interactions sociales au quotidien dans des milieux urbains se diversifient rapidement et représente aujourd'hui un certain nombre de défis méthodologiques, car les normes dans les espaces publics sont nécessairement plurielles et les interactions que l'on y observe peuvent varier en durée et en intensité. Des chercheurs et chercheuses de divers horizons ont observé que l'analyse empirique des interactions dans les espaces publics urbains est l'un des grands enjeux de l'étude des migrations mondiales des années à venir (Gilroy 2004, Vertovec 2007, Amin 2012, White 2017). Toutefois, malgré un intérêt croissant pour la recherche interdisciplinaire, l'étude des dynamiques inter-groupes souffre d'un cloisonnement méthodologique et de la recherche menée en silo.

Afin de mieux comprendre l'évolution rapide de ce phénomène, les contributeurs au numéro spécial du JICS, *Everyday Cohabitation: New Methods for New Times*, se posent la question de savoir comment étudier la cohabitation sous différents angles. Certains articles abordent les méthodologies d'étude de la cohabitation d'un point de vue **philosophique ou épistémologique** tandis que d'autres s'intéressent plus spécifiquement à l'encaissement de la **question éthique** dans les méthodologies de recherche de terrain. Tous les articles de ce numéro s'intéressent à un certain niveau à la manière dont des **stratégies méthodologiques** peuvent être développées ou adaptées pour répondre à une grande variété de contextes, en particulier ceux caractérisés par une diversité ethnique et raciale croissante.